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Anders Göransson (S) Vice ordförande 
Mikael Igelström (M) 
Harald Eriksson (M) 
Anne-Lie Elfvén (L) 
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Martin Westmont (SD) 
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Magnus Palm (MP) 
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Ersättare Britt Haselwanter (M) 

Roslana Cederhage (M) 
Lars Strömgren (MP) 
Frida Bondesson (KD) 
Anna-Karin Lindahl (S) 
Cassandra Solback (S) 
Ulf Wester (SD) 
Antonia Simon (FI) 

  
Övriga närvarande Martha Anderstedt Nämndsekreterare 

Ann-Christine Jenvén Stadsdelsdirektör 
Snorre Berglund Ekonomichef 
Odini Nzeribe Avdelningschef Äldreomsorg 
Maria Klemets Hellberg Avdelningschef Sociala avdelningen 
Emma Liljenberg Avdelningschef Stab och kansli 
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Lena Kullberg Boman Avdelningschef Förskola 

  
Justerare Jonas Nilsson, Britten Lagerkvist Tranströmer 
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§ 16 
Skrivelse från (S), (V) och (Fi) om ett hotat föreningsliv  
Svar på skrivelse från Anders Göransson med flera (S), 
Charlotte Lilja Pitucco med flera (V) och Antonia Simon (Fi) 
SÖD 2022/254 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 

Särskilt uttalande 
Anders Göransson (S), Britten Lagerkvist Tranströmer (S) 
och Jörgen Gyllenblad (S) lämnar ett särskilt uttalande från 
Socialdemokraterna (bilaga). 
  
Elis Wibacke (V) och Charlotte Lilja Pittuco (V) lämnar ett särskilt 
uttalande från Vänsterpartiet (bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Cassandra Solback (S) och Anna-Karin Lindahl (S) ställer 
sig bakom det särskilda uttalandet från Socialdemokraterna. 

  
Antonia Simon (Fi) ställer sig bakom det särskilda uttalandet från 
Vänsterpartiet. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
I skrivelsen om ett hotat föreningsliv inlämnad av Anders 
Göransson med flera (S), Charlotte Lilja Pitucco med flera (V) och 
Antonia Simon (Fi) beskrivs att 130 föreningar i Katarina-Sofia från 
den 1 april saknar lokaler att bedriva sin verksamhet i. Anledningen 
till detta är att Åsö föreningsråd, som föreningarna är medlemmar i, 
sagt upp samlingslokalen Pumpan vid Färgargårdstorget. Orsaken 
till att Åsö föreningsråd lämnat lokalerna är höjd hyra. Skribenterna 
menar att detta är en katastrof för föreningslivet och ett slag mot 
den lokala demokratin och att staden och stadsdelsnämnden har ett 
övergripande ansvar. Skribenterna vill därför att förvaltningen 
undersöker: 
 
Hur stadsdelen kan hjälpa de föreningar som nu blivit hemlösa? 
 
Om och hur stadsdelen kan stödja Åsö föreningsråd? 
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Om det finns några möjliga ersättningslokaler? 
 
Hur säkerställer vi att föreningarna får det stöd de faktiskt har rätt 
till? 
 
Hur kommer Hammarby dagliga verksamhet att påverkas av att 
lokalerna stängs? 
 
Förvaltningen redogör i sitt svar för hur kulturförvaltningen, främst 
genom sina kulturlotsar, hjälper föreningar och enskilda 
kulturutövare med rådgivning i frågor som rör tillgängliga lokaler, 
lotsning i frågor som rör omlokalisering och nyetablering, kontakt 
med fastighetsägare samt kontakt med förvaltningar i Stockholms 
stad. Kulturförvaltningen har haft kontakt med Åsö föreningsråds 
föreståndare och styrelse i första hand gällande att hitta en 
ersättningslokal. Förvaltningen konstaterar i sitt svar att Åsö 
föreningsråd inte har sökt och därmed har inte heller förvaltningen 
utrett om de bör beviljas ekonomiskt stöd från stadsdelsnämnden. 
Sedan informationen om Åsö föreningsråds uppsägning av 
lokalerna inkom till förvaltningen, har förvaltningens 
kultursamordnare samverkat med kulturförvaltningen i frågan om 
att hitta lämpliga ersättningslokaler. Förvaltningens 
kultursamordnare finns även tillgänglig för dialog med föreningarna 
och kan informera om de olika former av stöd som finns att söka. 
Medlemsföreningarna i Åsö föreningsråd har rätt att söka 
föreningsbidrag från stadsdelsnämnden på samma villkor som alla 
andra föreningar. 
 
Hammarby dagliga verksamhet, som drivs på entreprenad av 
Bräcke Diakoni, har haft ett längre samarbete med Åsö 
föreningsråd. En gång i veckan har verksamheten anordnat teater i 
Pumpans lokaler. Sedan Åsö föreningsråd sagt upp Pumpans lokaler 
har Hammarby dagliga verksamhet anpassat teaterverksamheten 
efter de nya förutsättningarna. Totalt är det ett femtontal 
personer/deltagare som berörs av förändringen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/254-3 Tjänsteutlåtande Svar på skrivelsen från 
(S), (V) och (Fi) om ett hotat föreningsliv 
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 SÖD 2022/254-1 Skrivelse från (S), (V) och (Fi) om ett hotat 
föreningsliv 
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Ärende 16 
Svar på skrivelse från (S), (V) 
och (Fi) om ett hotat föreningsliv 
 
Dnr. SÖD 2022/254 

 
Charlotte Lilja Pittuco m.fl. (V) 
Antonia Simon (Fi) 
 

Särskilt uttalande  
 
Vi tackar förvaltningen för svar. 
 
Det är viktigt att vi ute i Stockholms olika stadsdelar och staden centralt visar politiskt intresse 
för och tar ett större helhetsgrepp om situationen för föreningslokaler. Det är relevant för den 
demokratiska utvecklingen och i förebyggande aspekt i ett samhällsbygge som har bas i en 
tillitsfull anda där fler kan vara med och delta samt dela ansvaret för utvecklingen framåt.  
 
Under det gångna året är det två lokalförvaltade organisationer som hos privata värdar blivit av 
med sina lokaler på grund av för hög hyra. Åsö föreningsråd på Södermalm är en, den andra 
fanns på Fältöversten. Fler föreningar är idag hotade att gå samma öde till mötes även i stadens 
eget bestånd, som till exempel på Hartwickska på Södermalm. Staden utarmas därmed på 
möjligheter för föreningslivet att mötas. Staden behöver också se över frågan om tillgången till 
större samlingslokaler, där fler föreningar kan samlas och samverka. Vidare behöver 
organiseringen och finansieringen av föreningsstödet ses över och finansieringen behöver ses 
över. Föreningsstödet är idag urholkat. Inte minst stödet till 0-taxeföreningar. 
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Ärende 16 

Skrivelse från (S), (V) och 
(Fi) om ett hotat 

Föreningsliv 
 

Anders Göransson m.fl. S 
 

Särskilt uttalande   

Stadsdelsnämnderna ska  stärka den lokala demokratin och delaktigheten i 
respektive stadsdelsområde 
 
Så lyder första meningen i avsnittet Stadsdelsnämndens uppgifter i reglementet 
för Stadsdelsnämnderna 
 
Stadsdelens hem- och föreningsgårdar är centrala byggstenar i ett Södermalm, ett 
Stockholm för alla. De tillhandhåller en nödvändig infrastruktur där arrangörer 
och deltagare bidrar med sitt eget arbete. De motverkar ensamhet genom att ge 
tillfällen för människor att mötas och göra saker tillsammans.  
 
Södermalm har en unik blandning av medborgerligt engagemang och medverkan. 
Hem- och malmgårdar, brukaravtal, medborgarförslag. Föreningslivet i stort. Och 
en hel del annat.  
 
Och det är i ljuset av detta som Åsa föreningsråd ska ses. Det är inte bara en aktör 
som riskerar att försvinna. Möjligheten att stärka både lokal demokrati och 
delaktighet riskerar att minska rejält.  
 



Signerat av
Detta dokument har signerats digitalt av följande personer

Namn Datum
Anna Martha Linnéa,Anderstedt 2022-06-22
Britten,Tranströmer 2022-06-22
Knut Jonas,Nilsson 2022-06-22
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